

开放导报

2011年第1期（总第154期）

2011年2月8日出版

1992年7月创刊

（双月刊）

主管主办：综合开发研究院（中国·深圳）

特区发展研究

7 再创30年的辉煌

——深圳建设现代化国际化先进城市的战略选择

樊纲

12 深圳要突破“承载力局限”，加快转变发展方式

郭万达 辛华

16 深圳社会建设新模式的探索之路

杨立勋

20 深圳：发展与特大城市定位相匹配的均衡产业结构

曲建 彭坚

24 深圳可率先推动农民市民化进程

王梅

26 特区30年时代节点上的回顾与前瞻

魏达志

30 深圳仍然是改革的“试验田”

袁晓江

34 香港新加坡转型经验对深圳的启示

钟坚

37 以全球视野看深圳的过去和未来

冯苏宝

低碳经济与低碳城市化

40 建设低碳社会背景下城市住宅节能研究

林琳

44 依托社区推进低碳生活方式的途径

孟禹言

48 知识产权保护对低碳技术转让的影响

崔玉清

52 苏州建设低碳城市的路径研究

张梅燕

人力资源研究

56 人才资本化评估研究

鲍宗豪 向昆 许卫林

海外新论

61 中国和东盟怎样在合作中崛起

林冠英（马来西亚）

全国中文核心期刊

中国经济类核心期刊

中文社会科学引文索引(CSSCI)来源期刊

广东省优秀期刊

中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊

中国社会科学期刊精品数据库收录期刊

中国核心期刊(遴选)数据库收录期刊

中国期刊全文数据库全文收录期刊

63 共同应对全球化带来的挑战

阮心战 (越南)

65 亚洲经贸合作中的连接性问题

怀萨恩 (泰国)

66 加强亚洲各国的政策对话

雷蒙德 (印度尼西亚)

67 注重区域发展的再平衡

约瑟夫·亚普 (菲律宾)

68 西方左翼学者和共产党人关于金融危机的反思

刘志明

金融理论与实践

73 虚拟经济视角下的货币冲击与通货膨胀问题研究

卢照坤

77 关于地方组建国有金融控股集团的探讨

倪鹏飞 黄斯赫

81 信贷投放、货币供给和货币政策的有效性分析

柳欣 曹晶

地方经济

85 地方政府投资行为分析：基于委托-代理理论的视角

魏向杰

89 有限理性条件下民营企业资源配置欠优的机理研究

徐剑明

社会建设

94 新型农村社会养老保险试点的调查研究

李伟

98 农村社会保障政府供给信息体系的构建

华黎 杨植强

101 城市化中的公共住房问题与政策建议

刘开瑞 余婧

博士论坛

105 财政科技投入绩效评价研究

马少强

109 巨灾保险机制的国际经验和对中国的启示

王彤 王永生

CHINA PENING JOURNAL

CONTENTS

SEZ Studies

- 7 Another 30 Years of Prosperity for Shenzhen in Strategic Choice *Fan Gang*
12 On Shenzhen Breaking Carrying Capacity Limits by Transforming Growth Patterns *Guo Wanda, Xin Hua*
16 In Search for Shenzhen's New Social Development Patterns *Yang Lixun*
20 On Shenzhen's Optimization of Industrial Structures as a Metropolis *Qu Jian, Peng Jian*
24 On Shenzhen's Urbanization of Rural Residents *Wang Mei*
26 Shenzhen SEZ 30 Years: Retrospective and Perspective *Wei Dazhi*
30 On Shenzhen's Continuation as an Experimental Field in Reform *Yuan Xiaojiang*
34 The inspiration from the Transformation experience of Hong Kong and Singapore to Shen Zhen *Zhong Jian*
37 Shenzhen Past and Future in a Global Point of View *Feng Subao*

Low Carbon Economy and Urbanization

- 40 On Residential Energy Saving for Low Carbon Society *Lin Lin*
44 On Different Approaches for Low Carbon Ways of Life in Communities *Meng Yuyan*
48 On IPR and Low Carbon Technology Transfer *Cui Yuqing*
52 On Suzhou's Low Carbon Urbanization Approaches *Zhang Meiyuan*

Human Resources

- 56 On Evaluation of Capitalization of Human Resources *Bao Zonghao, Xiang Kun, Xu Weilin*

Overseas Contributors

- 61 On China and ASEAN Rising in Cooperation *Lin Guanying (Malaysia)*
63 On a Joint Approach for Globalization Challenge *Ruan Xinzhan (Vietnam)*
65 On Connectability in Asian Economic Cooperation *Huaisaen (Thailand)*
66 On Policy Dialogues amongst Asian Governments *Leimengde (Indonesia)*
67 On Rebalancing of Regional Development *Joseph Yapu (the Philipines)*
68 Reflections of Leftwing Scholars and Communists on Financial Tsumani *Liu Zzhiming*

Financial Theories and Practices

- 73 On Currency Impact and Inflation from the Angle of Virtual Economy *Lu Zhaokun*
77 On Local Government's State Financial Holding companies *Ni Pengfei, Huang Sihe*

- 81 On the Effectiveness of Credit Supply, Money Supply and Monetary Policies *Liu Xin, Cao Jing*

Regional Economy

- 85 Behavioral Analysis of Local Government Investment from Trust-Agent Angle *Wei Xiangjie*
89 On Causes of Less Optimization of Resource Distribution of Private Enterprises with Limited Rationality *Xu Jianming*

Social Development

- 94 An Investigation on Rural Old Age Pension Pilot Project *Li Wei*
98 On a Government Information System for Rural Social Protection *Hua Li, Yang Zhiqiang*

- 101 On Urban Public Rent Housing and Policy Recommendations *Liu Kairui, Yu Jing*

Ph.D Candidates' Forum

- 105 On Evaluation of Effectiveness of Financial Technology Inputs *Ma Shaoqiang*

- 109 International Huge Disaster Insurance and its Revelation to China *Wang Tong, Wang Yongsheng*

本期英文翻译:邹 蓝

2011.1

Co-Founder:Ma Hong Jiang Yiwei Lin Ling

Senior Advisors:

Wang Mengkui,liu Guoguang,Shen Liren,Linling,Chen Kekun,Gao Shangquan,Tong Dalin,

Editing Committee

Ding Yuanzhu,Wang Yiming ,Wang Zhenzhong,Ba Shusong,Lu Zhouhai,Zhu Wenhui,Lu Ming,Zhang Xiaoqiang,Zhang Chaozhong,Li Luoli,Li Qiang,Su Dongbin,Yang Ruilong,Bing Zheng,Zhou Zhenhua,He Liping,Hu Shaowei,Zhao Xiao,Tang Huijian,Guo Kesha,Bao Zong hao,Cai Fang,Cai Tu,Wei Jie

Academic Adviser:Fan Gang

Chairman:Guo Wanda

Chief Editor:Zhang Chaozhong

On-Duty Chief Editor:Feng Subao

Editorial Office Director:Yin xi

Art Director:Li Huifang

Duty Checks:Li Li

Publisher

China Opening Journal

Address:CDI Building,Jinhu 1st St,Yinhu Rd,Shenzhen China

Editing Office:(0755)82443947,82471220
82470729

Managing Office:(0755)82470545

Fax:(0755)82410997

<http://www.cdi.com.cn>

E-mail:kfdb@yeah.net

Zip Code:518029

CN44-1338/F

ISSN1004-6623

Advertisement Licence:03-0-0028(Shenzhen)

Printed by Shenzhen Geruima Printing Co.Ltd

Domestic Distributor:Shenzhen Post Office in China

Overseas Distribution Agent:China Books I/E Corp.

Overseas Dsitrubution Code:M6623T

Price:RMB 16 for Domestic Subscription

HK \$ 50 for Hong Kong and Macao

US \$ 50 for Other Areas

The opinions expressed in the texts hereinwith are the authors own and do not represent the opinions of the editorial board.

No part of this publication can be reproduced or reprinted without written permission from the publisher.
Any reproduction or reprinting of the articles in this issue is subject to our agreement.